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Side 2 

Spørgsmål: Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 23. december 2005 fra Ernst & 
Young vedrørende chokoladeafgiftslovens dækningsafgift, jf. alm.del – bilag 72.

Svar:  Skatteministeriet har fået en henvendelse fra revisionsfirmaet Ernst & Young vedrørende 
dækningsafgiften i  chokoladeafgiftsloven.

Efter chokoladeafgiftslovens § 22 skal der betales dækningsafgift af forskellige varer under told-
tariffen, hvis varen ikke i sig selv er afgiftspligtig efter lovens kap. 1 eller 2, men indeholder af-
giftspligtige bestanddele - eksempelvis coatede jordnødder, hvor coatede jordnødder ikke i sig 
selv er afgiftspligtige, men der skal betales afgift af indholdet af jordnødder.

Efter § 22, stk. 4, er afgiften for andre afgiftspligtige bestanddele 14,20 kr. pr. kg.

Efter chokoladeafgiftslovens § 19, stk. 1, nr. 7, skal der betales råstofafgift af behandlede jord-
nødder under bestemte positioner i toldtariffen. Afgiften er 8,50 kr. pr. kg.

Ernst & Young gør i deres brev gældende, at afgiften på 14,20 kr. er i strid med EU-retten, når 
den opkræves for coatede jordnødder, fordi danske producenter af coatede jordnødder betaler 
8,50 kr. pr. kg. i råstofafgift for de jordnødder de importerer og anvender til produktion af coate-
de jordnødder.

Som begrundelse for EU-stridigheden anfører Ernst & Young, at forskellen mellem dæknings-
afgiften og råstofafgiften på 5,70 kr. pr. kg., er en toldlignende afgift, hvilket er i strid med EU-
traktatens artikel 133, om den fælles handelspolitik, artikel 23 om toldunionen og artikel 25 om 
forbud mod told og toldlignende afgifter.

Skatteministeriet beklager, at der endnu ikke kan fremsendes et endeligt svar til Skatteud-
valget. Ministeriet arbejder i øjeblikket på at afklare blandt andet de EU-retlige aspekter i 
sagen, idet det er afgørende for sagens udfald og omfang.

Viser ministeriets undersøgelser, at der er behov for en lovændring, vil denne blive gen-
nemført hurtigst muligt.


